
SKIFT BUNDMALING
- men har I overvejet hvordan?



Træerne vokser ikke ind i himlen

…nej. Men vi vil gerne gøre det muligt.



Hvilke skridt har vi taget?

Vi ”tegnede billeder” af hvilken klub, vi gerne vil være.

Vi vil gerne være en miljøansvarlig sejlklub, der passer på det havmiljø, vi sejler i. 

Vi vil gerne være en miljøansvarlig sejlklub, der passer på det nærområde, vi er en del af.

Vi vil gerne være en sejlklub, der tager socialt ansvar og som engagerer sig i fællesskaber omkring os

 

Første skridt (2019)

Beslutning: 

Miljøansvar er et 
fokusområde i de 
efterfølgende år.

Ambition: 

Vi vil fremme 
miljøansvarlighed og 
reducere brugen af 
biocidholdig bundmaling.



Hvilke skridt har vi taget?

Vi indskriver fire af de 17 FN verdensmål for bæredygtig udvikling i Odense Sejlklubs strategiplan.

FNs verdensmål 7 - Sikre, at alle har adgang til pålidelig bæredygtig energi og moderne energi til en overkommelig pris

FNs verdensmål 12 - Sikre bæredygtigt forbrug og produktionsformer

FNs verdensmål 13 - Handle hurtigt for at bekæmpe klimaforandringer og deres konsekvenser

FNs verdensmål 14 - Bevare og sikre bæredygtig brug af verdenshavene og deres ressourcer

Tiltag: Odense Sejlklub deltager i Odense Fjord Samarbejdet.

 Løbende renovering af klubbens bygninger og faciliteter.

Næste skridt (2021)



Hvilke skridt har vi taget?

Vi igangsætter to ambitiøse tiltag med afsæt i Klubkonferencen 2022.

Udvikling af havnen og nærområdet

 Dialog og inspiration fra Thurø Sejlklub

 Opstartsmøder med arkitekt, Odense Kommune, øvrige klubber i nærområdet

Skift til biocidfri bundmaling

 Medlemsmøde med oplæg v./ Hempel.

 Sponsoraftale

 Infoskrivelse til alle bådejere i klubben

 Orientering til interessenter, herunder kommunale parter

Seneste skridt (2022/23)



OPRÅB til alle bådejere!

Link til skrivelse: Er der noget som et hav med liv

https://sway.office.com/Yj294XAbnsTa9Dbh?ref=Link


Hvordan er det så gået?

I 2023 har 7 både skiftet til biocidfri bundmaling.

I foråret 2024 har yderligere 2 både planlagt at skifte. 

Det udgør efter første år af sejlklubbens kampagne 10% af bådene i klubben.

https://www.tv2fyn.dk/odense/se-videoen-lokal-sejlklub-gaar-ind-i-kampen-for-at-redde-odense-fjord?kalturaStartTime=89


Hvilke tanker, har I gjort jer som klub?

Hvad er jeres bedste erfaring i forhold til at etablere en 
”ny” dagsorden (fx miljøansvar)?
 
Hvad er det sværeste ved at tage første – eller næste – 
skridt?

Hvis vi skulle tale sammen efter konferencen – hvad 
kunne så være et godt nedslag at mødes om?



Tak 
for jeres opmærksomhed
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